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Forklaring af forkortelser: 

(D) = Drøftelse 
(O) = Orientering 
(B) = Beslutning 
 
         Regionsbestyrelsesmøde  
 
 

1) Kl. 10:00-10:15 
Velkommen til  
     
Sagsbehandling: 
● Valg af ordstyrer 
● Ruben vælges som ordstyrer 
● Godkendelse af dagsorden 
● Dagsordenen er godkendt 
● Punkter til eventuelt 

 
2) Kl. 10:15-11:45: 

(D) Frafald af fysioterapeuter under uddannelse og hvordan kan Danske 
Fysioterapeuter hjælpe med at skabe sunde præstationsmiljøer? 
Se bilag 2 

 
Beskrivelse:  
 
Frafaldet på de videregående uddannelser er stort, særligt inden for det første år. I Danmark er det 

cirka 30 % af de studerende (27 % på professionsuddannelserne), der starter på en 
videregående uddannelse, som ikke gennemfører den uddannelse, de er begyndt på. Nogle 
studier har et lille frafald, mens frafaldet er stort andre steder (Uddannelses- og 
Forskningsministeriet, 2017). Det store frafald er omkostningsfuldt både for 
uddannelsesinstitutionerne og samfundet og for de studerende, som falder fra.  

 
Selvom så mange fysioterapeut studerende er kommet ind på deres drømmestudium, er der stadig 

et frafald ofte grundet i stress. Danmarks Evalueringsinsitut, EVA, er i gang med et større 
projekt om frafald og påpeger at stress hænger sammen med hovedsageligt to faktorer: 
fagligt engagement som kan give højere stressniveau og støtte fra medstuderende, som kan 



 

 

lette stressniveauet.  (bilag). Derudover er de studerenes forventninger til 
arbejdsmarkedet vigtige og særligt det første møde med arbejdsmarkedet 
lader til at påvirke frafaldsgraden.  

Konsulent Michael Poulsen giver et overblik over hvad vi ved om frafaldet på 
fysioterapeutuddannelserne og et indblik i hvordan andre foreningen forsøger at takle 
udfordringerne.  

 
Indstilling: Bestyrelsen bedes diskuterer Michael Poulsens oplæg og bruge oplægget som viden 

indsamling ift strategien omkring fastholdelse af medlemmer og forståelse af hvilke nye 
fysioterapeuter der kommer ud på vores arbejdsmarked de næste år. 

 
Michael forklarer i sit oplæg at der er flere forskellige årsager til at der skabes et frafald på 

fysioterapeutuddannelsen. Michael og flere i bestyrelsen pointerer at det kan have noget at 
gøre med, at der er de forkerte forventninger til, hvordan arbejdet som fysioterapeut er. Man 
skal ikke bare tro at alle bliver ”sports” fysioterapeuter og at man måske skal være bedre i 
forhold til det uddannelsesmateriale man lægger ud, at afspejle hvad det er for noget arbejde 
man skal lave.  

 
Flere i bestyrelsen pointerer også, at man er nødt til at blive bedre til at inddrage eleverne i den 

måde hvorpå uddannelserne bliver formet på. Michael pointerer blandt andet at DJØF har 
været gode til at inddrage elevernes i et stærkt fagligt fællesskab, hvorpå man bedre kan 
spare med sine med-studerende. 

 
 

3) Kl. 11:45-12:30: 
Pause 
 

4) Kl. 12;30-12:50 Status på fagfestival 2020 ved Vita og Agnes (D) (O) 

 

Beskrivelse: Vita og Agnes E. vil give en orientering om arbejdet med fagfestivalen 2020, fortælle 

om den foreløbige plan for oplægsholdere og andet vedrørende dagen. Der vil være mulighed for at 

stille spørgsmål. 

 

Indstilling. Bestyrelsen bedes tage orienteringen til efterretning. 

 

Vita beretter om at man er kommet langt med forberedelsen. Man har overvejet et overordnet tema 

ved navn Robusthed. Flere bestyrelsesmedlemmer mente ikke at det egnede sig som navnet på selve 

fagfestivalen, da det er en overskrift der kan virke stødende på mange medlemmer, upåagtet at i 

denne sammenhæng er ordet tænkt meget mere bredt end den måde, det på et tidpunkt blev brugt i 

fx jobannoncer.  

 

Man har kontakt til flere oplægsholdere og har fået tilsagn fra flere, men alle er endnu ikke på plads. 

Mht paneldebatten, så mangler man stadig at få tilsagn fra et par politikere  

 

Det bliver afholdt på Silkeborg Gymnasium. Forplejning har i arrangementsgruppen været 

diskuteret, hvad er passende? Prisen kommer an på forhandling af kontrakter, Sanne står for dette 

og som udgangspunkt bruger Danske Fysioterapeuter ACs takster).  

 

Bestyrelsen gav sit besyv med mht egnede politikere til paneldebatten og var obs på, at der skal 

være tid til samtale, tid til spisning og tid til at besøge udstiller området.  



 

 

Ellers tog bestyrelsen orienteringen til efterretning. 

  

 

 

 

 

 
5) Kl. 12:50-13:10 

Rulledagsorden for 2020 og 2021 (D) 
Se bilag 4 
 
Beskrivelse: Vedlagt findes et udkast til rulledagsorden for 2020, som bestyrelsen bedes orientere 
sig i. Flere i bestyrelsen havde udtrykt ønske om et årshjul, rulledagsorden er et forsøg på at 
efterkomme dette ønske. Det er forsøgt at skrive faste punkter ind. Herudover kan bestyrelsen og 
formand ønske at sætte punkter på dagsorden som så føres løbende ind. Ønskes et punkt på 
rulledagsorden kan dette ske på bestyrelsesmøderne eller ved at tage direkte kontakt til formanden 
 
Indstilling: Bestyrelsen bedes drøfte om rulledagsorden kan godkendes som årsoversigt, der må 
gerne komme input til ændringer. Det indstilles at rulledagsorden godkendes med foreløbigt indhold. 
Det indstilles tillige at det godkendes at rulledagsorden indføres som fast punkt på dagorden, med 
mulighed for at bestyrelsen og formand kan komme med punkter til dagsorden løbende. 
 

 
 
Sanne forklarer at rulledagsordenen skal ses som værende et levende dokument, som bliver 

opdateret løbende. Flere medlemmer af bestyrelsen roste initiativet om, at der kommer til at 
foreligge en rulledagsorden.  

Rulledagsorden samt dens arbejdsform blev godkendt 
 

6) Kl. 13:10-13:25: 
Formandens mødeliste (D) (O) 

Se bilag 3 

 

Beskrivelse: Vedlagt findes formandens mødeliste for november og december. Bestyrelsen bedes 

orienterer sig i listen der vil blive gennemgået på mødet, det vil være muligt at stille spørgsmål 

angående indhold, resultat samt praktiske spørgsmål til møderne.  

 

Indstilling: Bestyrelsen bedes tage orienteringen til efterretning. 

 

Bestyrelsen tog den til efterretning 

 

 

 
7) Kl. 13:25:13:45 

Pause 
 

 
 

8) Kl. 13:45:14:05 
Arrangementer i 2020 (D) (O) (B) 



 

 

Beskrivelse: Ud over fagfestivalen 2020 skal bestyrelsen beslutte hvad der ellers 

skal afholdes af arrangementer i 2020. Det er vigtigt at arrangementerne ikke 

kommer til at være dubletter af hvad der kommer til at foregå på vores fagfestival. 

Vedlagt findes en oversigt over oplæg, som stammer tidligere møder. Men ellers er ordet ganske 

frit. 

 

 

Indstilling: Bestyrelsen bedes besluttet hvilke arrangementer der skal afholdes i 2020 ud over 

fagfestival. Herunder hvor mange der skal afholdes i foråret og i efteråret. Hvilke måneder de skal 

afholdes og hvilke emner eller oplægsholdere som formand og studentermedhjælp skal forsøge at 

ramme. 

 

Et oplæg af Michael Smærup ang faldforebyggelse og de nye kliniske retningslinjer på området, 

gerne 2 oplæg i hver ende af regionen. 

Andre mulig emner: Demens, fys i lægepraksis(oplæg fra fys med erfaring), opgaveglidning, 

lyttemøde eksperiment evt i samarbejde med Nynne fra sekratariatet. 

Formanden og Michael Smærup planlægger hurtigst muligt to oplæg i foråret 2020. 

 
9) Kl. 14:05-14:20 

Budget 2020 (D) (O) (B) 
Se bilag 1 
 
Beskrivelsen: Bestyrelsen bedes gennemlæse det i forvejen lagte budget for 2020. I forhold til 

foreløbig regnskab for 2019(se bilag fra vores møde 30/10-19), ser budgettet ud til at holde 
og der vil muligvis være et overskud. 

 
Indstilling: Der skal tages stilling til om budget 2020 kan indsendes som endelig budget for 2020  

og det indstilles at bestyrelsen giver formanden tilladelse til at et evt overskud fra 2019 
øremærkes til fagfestival 2020 og overføres til 2020. 

 
Det bliver pointeret fra formandens side, at der i 2019 ville komme ekstra udgifter på 

studentermedhjælp posten samt på administrationsposten. Dette skyldes overlevering ved 
skifte af studentermedhjælp samt ny indkøb af PC udstyr til både formand og 
studetermedhjælp. 

Det blev forslået og vedtaget at hæve budgettet til studentermedhjælp til 110.000 kr pr år for at 
imødekomme fremtidige skift på posten  

 
Bestyrelsen vælger at godkende budgettet for 2020 og giver formanden tilladelse til at et eventuelt 

overskud fra 2019 kan overføres til 2020 mærket fagfestival 2020. 
 
 

 
10) Kl. 14:20-14:40 

Tanker fra og om dialogmødet og RB konferencen dec 2019 (D) (O) 

Beskrivelse: I december afholdte Danske Fysioterapeuter for første gang dialogmøde og 

efterfølgende én-dags regionsbestyrelseskonference.  

 

Indstilling: Bestyrelsen bedes mundtlig evaluere det i december afholdte dialogmøde og RB 

konference. 

 



 

 

Flere af bestyrelsesmedlemmerne påpegede at taletidsbegrænsning ved oplæg om 

praksisanalysen ikke blev overholdt. 

 

Andre i bestyrelsen kritiserede, at mange af de spændende emner først blev diskuteret sidst til 

konferencen.  

 

Dog var der mange af medlemmerne der synes at både konferencen og dialogmødet bidrog til, at der 

blev udvekslet erfaringer på tværs af landet og at man fik muligheden for at få mange gode 

diskussioner op og køre.  
 
 
 

11) Kl. 14:40-15:05 
 

Orientering ved bestyrelsen 
 
Indstilling: 
Bestyrelsesmedlemmerne har mulighed for at orientere resten af bestyrelsen om relevante 
oplevelser, sager eller erfaringer. 

 
 

12) Kl. 15:05-15:15 
Orientering ved TR og SU 
 

13) Kl. 15:15-15:25 
Orientering ved formanden 
 
 
 

14) Kl. 15:25-15:30 
Formidling 
 
 
Regionsbestyrelsen har den 10/1-20 afholdt bestyrelsesmøde på Aarhus Universitetshospital. 

Bestyrelsen har ved dette bestyrelsesmøde haft besøg af konsulent Michael Poulsen som 
har holdt oplæg om mulige årsager til frafald på fysioterapeut studiet og hvad man kan gøre 
for, at formindske dette. Bestyrelsen er derudover blevet informeret om, hvilke 
oplægsholdere der i spil til den kommende fagfestival okt 2020 og hvordan festivalen bliver 
formet. Derudover har bestyrelsen haft muligheden for at se og høre om, hvordan 
fysioterapeuterne på Aarhus universitetshospital arbejder og hvordan faciliteterne er på 
hospitalet.  

 
15) Kl. 15:30-15:45 

       Evt 

 
16) Kl. 15:45 

Socialt samvær, escape room klokken 16:30 og hygge med spisning på Sct. Oluf klokken 
18:30 

 



 

 

 

 


